(الترجمة العربية مرفقة /Arabic Translation is attached)

September 9, 2014

No.17

Statement by the Minister for Foreign Affairs of Japan on the Formation of the New Government in Iraq

- 1. On September 8 the Iraqi Parliament approved the Cabinet Ministers' list submitted by Prime Minister designate Dr. Haider Al-Abadi, and the new Cabinet headed by Prime Minister Al-Abadi was formed.
- 2. The Government of Japan highly appreciates the efforts thus far of the various political forces within Iraq toward forming the new government promptly, and welcomes the formation of the inclusive new government in Iraq. The Government of Japan also expects that initiatives aimed at national reconciliation and national unity in Iraq will progress under Prime Minister Al-Abadi.
- 3. The Government of Japan also intends to exchange views with the new Iraqi government regarding cooperation aimed at further enhancing bilateral relations and dealing with the various challenges faced in the Middle East region.
- 4. The Government of Japan continues to support the Government of Iraq's fight against terrorism by armed insurgents, beginning with the Islamic State in Iraq and the Levant (ISIL), along with supporting this fight against terrorism in partnership with the international community.

(END)

(ترجمة غير رسمية)

التاريخ: ٩ أيلول ٢٠١٤

الرقم: ١٧

تصريح من وزير خارجية اليابان بمناسبة تشكيل الحكومة العراقية الجديدة

- ١٠. بتاريخ الثامن من أيلول، منح البرلمان العراقي الثقة للحكومة التي قدمها رئيس الوزراء المكلف د. حيدر العبادي، وتشكل محلس الوزراء الجديد برئاسة رئيس الوزراء العبادي.
- ٢. ان حكومة اليابان تثمن جهود مختلف القوى السياسية العراقية المبذولة حتى الان في تشكيل حكومة جديدة بسرعة، كما وترحب بتشكيل حكومة شاملة جديدة في العراق وتأمل ان تحقق المبادرات الرامية لتعزيز المصالحة والوحدة الوطنية في العراق تقدماً بقيادة رئيس الوزراء العبادي.
- ٣. هذا وتتطلع حكومة اليابان الى تبادل وجهات النظر مع الحكومة العراقية الجديدة بما يخص تعزيز وتوسيع التعاون الذي يهدف الى الارتقاء بالعلاقات الثنائية وكذلك التعامل مع التحديات المختلفة التي تواجهها منطقة الشرق الاوسط.
- كما وستواصل حكومة اليابان تقديم دعمها لجهود الحكومة العراقية في حربها ضد الارهاب التي يشنها المتمردون المسلحون بدءاً بالدولة الاسلامية في العراق والشام، ومشاركتها مع المجتمع الدولي لمكافحة الارهاب.

(النهاية)